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Monti diu que no intervindrà en el conflicte entre l'Estat i els opositors a la línia

ANNA PUIG. Girona
Escoltar i escoltar. Aquesta és la feina que va anar a fer ahir a Girona el mediador europeu per a la interconnexió elèctrica,
Mario Monti. En una reunió de dues hores, Monti va deixar clar que no intervindrà en el conflicte entre l'Estat i la Generalitat
amb els moviments opositors a la línia de 400 kV i els ajuntaments. Va dir que en prenia nota però que no tenia res a veure
amb la seva tasca, que és "fer propostes sobre la interconnexió que ajudi els governs espanyol i francès a prendre una
decisió".
Foto: ANNA PUIG. + Multa i pintada a Sant Hilari. Foto: ANNA PUIG. Va assegurar que la seva posició és imparcial i que no
està sotmès "a interessos comercials". No va dubtar que la interconnexió es farà -sense apuntar cap alternativa de per on- i
va destacar que tindrà un gran benefici per a les comarques gironines. La trobada es va celebrar a la Subdelegació del
Govern. Monti estava acompanyat pel secretari general d'Energia de l'Estat, Ignasi Nieto, i el subdelegat, Francesc Francisco-
Busquets. Davant seu hi havia dos bàndols ben diferenciats: el sector empresarial (representat per la Cambra de Comerç, la
FOEG i la Pimec), clarament favorables a la interconnexió, i els moviments antilínia i els ajuntaments (hi havia prop d'una
quinzena d'alcaldes), opositors al projecte. Els sindicats i el Cilma van tenir una posició més ambigua. I la Generalitat només
va fer d'observador. Monti no va presentar alternatives. No va fer propostes. Simplement va venir a escoltar totes les parts. I
així ho va manifestar en la posterior roda de premsa: "La meva feina és escoltar i escoltar." Va voler deixar clara la seva
imparcialitat i també, quin és el seu paper: "Jo no decideixo el que s'ha de fer. Tampoc sóc el mediador entre l'Estat
espanyol i les associacions antilínia i els municipis. La meva tasca serà fer propostes per ajudar que els governs espanyol i
francès prenguin una decisió." El mediador europeu va manifestar la seva sorpresa "per l'interès de l'empresariat local perquè
es faci aquesta infraestructura" i va assegurar que "ha quedat clar que el projecte té beneficis per a l'Estat espanyol i per a tot
Europa, però també serà molt beneficiós per a les comarques gironines". Va referir-se també als moviments opositors a la
línia: "He identificat problemes aliens a la interconnexió. N'he pres nota, tot i que no està lligat a la meva tasca." A part, va
assegurar que s'obrirà un diàleg per minimitzar l'impacte de la infraestructura i, davant les queixes dels ajuntaments per la
falta d'informació que han rebut, va comprometre's a parlar amb el govern espanyol "per veure si ha fet tot el que calia". No
va parlar de possibles alternatives de traçat. Afirma que sap que n'hi ha sobre la taula i que "cal identificar els avantatges de
cadascuna i com es poden resoldre el problemes tècnics". No obstant, afirma que davant el clima de debat que s'ha
generat "cal començar de zero". Finalment, sosté que entregarà el seu informe abans de final d'any perquè es pugui
debatre en la propera cimera hispanofrancesa, que es preveu pel gener. Les reaccions posteriors van ser diverses. El
president de l'Associació de Municipis contra la MAT, Francesc Xavier Quer, va manifestar que els havien escoltat "i gràcies".
Els tècnics de Red Elèctrica continuen amb els tràmits d'expropiació per la línia de 400 kV. Ahir era el torn de Sant Hilari. Poc
abans d'arribar a la població, dos joves amb la cara tapada van llençar pintura al camió de lloguer que utilitza la
companyia per trobar-se amb els propietaris davant la negativa dels ajuntaments de cedir-los un despatx. Quan van arribar
a l'ajuntament, l'alcalde, Joan Garriga (ERC), els va enviar al poliesportiu. Allà, davant un ampli desplegament de Mossos
d'Esquadra, van aparcar el camió en una zona prohibida. Garriga va ordenar a la policia local que els multés. Una infracció
que pot costar-li a Red Eléctrica 50 euros. Els tècnics de Red Elèctrica continuen amb els tràmits d'expropiació per la línia de
400 kV. Ahir era el torn de Sant Hilari. Poc abans d'arribar a la població, dos joves amb la cara tapada van llençar pintura al
camió de lloguer que utilitza la companyia per trobar-se amb els propietaris davant la negativa dels ajuntaments de cedir-los
un despatx. Quan van arribar a l'ajuntament, l'alcalde, Joan Garriga (ERC), els va enviar al poliesportiu. Allà, davant un ampli
desplegament de Mossos d'Esquadra, van aparcar el camió en una zona prohibida. Garriga va ordenar a la policia local
que els multés. Una infracció que pot costar-li a Red Eléctrica 50 euros.


